
Rada Gminy Białośliwie 

Radni 

Protokół nr LXVIII.2024 

LXVIII Sesja w dniu 28 marca 2024. Obrady rozpoczęto 28 marca 2024 o godz. 11:00,  

a zakończono o godz. 12:11 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Grzegorz Bartczak 

2. Karol Bartoszek 

3. Krystyna Brągiel 

4. Magdalena Czapla 

5. Piotr Janeczko 

6. Sylwia Jurgiel 

7. Ryszard Kwieciński 

8. Małgorzata Mańka 

9. Jacek Matlak 

10. Jolanta Sikora 

11. Krzysztof Sonnenberg 

12. Piotr Strojek 

13. Joanna Suska 

14. Aldona Wachowiak-Górniak 

15. Ryszard Wolny 



1.Otwarcie posiedzenia. 

LXVIII sesję Rady Gminy Białośliwie otworzył i przewodniczył temu posiedzeniu 

Przewodniczący Pan Krzysztof Sonnenberg. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, na 15-stu ustawowego składu  

w związku z tym posiedzenie jest prawomocne. 

Następnie Przewodniczący powitał wszystkich obecnych: radnych, Wójta oraz pozostałe osoby 

uczestniczące w posiedzeniu.  

Po czym poinformował, że obrady Rady Gminy Białośliwie są rejestrowane za pomocą 

urządzeń nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania 

danych osób uczestniczących w obradach jest zamieszczona na drzwiach sali obrad.   

W związku z tym zaznaczył, że każda osoba zainteresowana udziałem w obradach sesji Rady 

Gminy Białośliwie powinna zapoznać się z treścią tej informacji.  

Ponadto poprosił o zachowanie przepisów dotyczących ochrony danych osobowych podczas 

wypowiedzi i prezentacji. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Krzysztof Sonnenberg poinformował, że porządek obrad został  radnym 

doręczony elektronicznie w aplikacji e Sesja oraz podany do wiadomości na stronie BIP gminy. 

Sesja została zwołana na wniosek Wójta, odczytał ten wniosek.  

Wniosek Wójta stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Powołanie sekretarza obrad. 

5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy na 2024 r. 



6. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na  

lata 2024-2030. 

7. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Białośliwie 

nieruchomości gruntowej o numerze geodezyjnym 374/1 położonej w obrębie 

Białośliwie. 

8. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu na realizację 

zadania inwestycyjnego pn. "Budowa parkingu przy drodze powiatowej nr 1187P  

Dworzakowo - Białośliwie" 

9. Zakończenie obrad. 

 

4. Powołanie sekretarza obrad. 

Przewodniczący Krzysztof Sonnenberg stwierdził, że zgodnie z przyjętą zasadą dotyczącą 

powołania sekretarza obrad funkcję tą podczas dzisiejszej sesji pełni radna Magdalena Czapla.  

5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy na 2024 r. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 

dzisiejszym. Po czym otworzył dyskusję.  

Radna Aldona Wachowiak-Górniak zgłosiła dwa wnioski formalne i poprosiła o ich 

przegłosowanie. Pierwszy wniosek o wykreślenie zmiany, która została wprowadzona  

z inicjatywy Wójta. Chodzi o zmianę, która jest zapisana w rozdziale W rozdz.85516 – System 

opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 zwiększa się plan wydatków o kwotę 5.000 zł  

z przeznaczeniem na przygotowanie wniosku aplikacyjnego o dofinansowanie z Programu 

rozwoju instytucji opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 „Maluch+” 2022-2029. Pozostawienie 

kwoty 5.000 zł, aby zbilansować budżet oraz zwrócenie środków na paragraf związany  

z wolnymi środkami za 2023 rok. Radnej wydaje się, że warunek został spełniony, żeby 

zbilansować budżet.  

Uzasadnienie: zmiana zainicjowana przez Wójta wiąże się z tym, że trzeba wydać 5.000 zł na 

przygotowanie przez firmę zewnętrzną wniosku aplikacyjnego. Z tego co wyjaśnił Wójt  

w budynku po starej szkole i przedszkolu w Nieżychowie powstanie min. żłobek i plus do tego 

jest opcja wygospodarowania pomieszczeń dla rehabilitacji osób niepełnosprawnych i trzeci 

zakres, którego dokładnie nie pamięta, bo wszystko było wyjaśniane przed samym spotkaniem. 



Było spotkanie komisji połączonych, które było od godziny 9 do 11,a zmian budżetowych jest 

na cztery strony i Wieloletnia Prognoza Finansowa, więc to dała jako argumentację. Ten punkt 

był dyskutowany na zebraniach wiejskich, bo Wójt przedstawił już tą koncepcję. Odbyła się 

dyskusja wśród mieszkańców. Dostała od nich bardzo dużo informacji, gdzie ta lokalizacja  

w Nieżychowie nie ma wielu zwolenników. W związku z tym uważa, że ma to być 

przemyślane, a nie znowu presja na radnych. Ma to już być aplikacja i wniosek. Wymuszanie 

na radnych, że ten żłobek ma powstać jednak w Nieżychowie. Uważa, że jest to bardzo istotne 

dla Gminy Białośliwie, dla mieszkańców i szczególnie dla młodych kobiet, które chciałyby 

wrócić wcześniej do pracy, do zawodu. Ten żłobek jest bardzo istotny. Uważa, że nie można 

tego robić na tzw. „ łapu capu”. To gdzie ten żłobek ma być wymaga większej analizy, 

przemyśleń i zgodności. Uważa też, że powinno się poczekać na nową Radę Gminy z tego typu 

zadaniem, bo za tydzień są wybory samorządowe. Będzie Wójt albo osoba, która kandyduje 

obok Wójta i dać to pod rozważania nowym ludziom, nowym członkom Rady i być może 

nowemu Wójtowi. Ten punkt w tym momencie przed samymi wyborami jest po prostu nie do 

przyjęcia dlatego zgłosiła wniosek formalny. Drugi wniosek formalny związany związany  

z wykreśleniem tj. punkt  „W rozdz.92695 – Pozostała działalność dokonuje się zmiany nazwy 

zadania inwestycyjnego „Budowa skatepark’u w Białośliwiu” na „Modernizacja kompleksu 

sportowego „Moje Boisko – Orlik 2012” wraz z budową skatepark’u w Białośliwiu” w związku 

z planowanym złożeniem wniosku o dofinansowanie inwestycji”. 

Pierwsze zapytania jakie były na komisjach połączonych były związane z tym, że są przecież 

dwa orliki, a  nie jeden. Program, który został na nowo uruchomiony jest nowe rozdanie ma 

być rzeczywiście dedykowany modernizacji orlików w gminie jak i również rozbudowie małej 

infrastruktury. W związku z tym pytanie dlaczego nie orlik w Nieżychowie? Była odp., że ma 

być robiona „Szatnia na medal”. Miała być robiona trzy lata temu, ale tu można dostać większe 

pieniądze. Większe możliwości daje ten program, żeby zmodernizować również orlik  

w Nieżychowie. Łączenie skatepark’u z modernizacją kompleksu sportowego „moje boisko” 

jako małej infrastruktury dla niej ma wielkie wątpliwości. Nie wie kiedy jest ostateczny termin 

składania wniosków, ale wydaje się, że też jest na tyle istotne czy składa się wnioski na dwa 

orliki czy też tylko na ten w Białośliwiu plus dołączenie skatepark’u. To są poważne decyzje  

i uważa, że też tego typu zadanie, jeśli jest okres przedwyborczy powinno poczekać na wybór 

nowej Rady i być może nowego Wójta. A jeśli zostanie ten Wójt, to na pewno przekona nową 

radę, żeby tego typu zadania były robione. Są dwa punkty, czyli dwa wnioski formalne  

o wykreślenie.  



Komentarz podsumowujący: Radna przeanalizowała te zmiany budżetowe na ile mogła. 

Wyjaśnienia, które udało się uzyskać przez dwie godziny, a materiałów było naprawdę sporo. 

Jej pytanie było skierowane odnośnie dofinansowania do parkingu przy Stelli. Dlaczego mają 

dać 76.000 zł i dlaczego jest taka kwota? Poprosiła o szczegółowe informacje, kosztorys. 

Dostali na komisji mapę, która przeszła obiegiem gdzie tak naprawdę nie było w ogóle legendy. 

Bardzo trudno było odczytać mapę, bo parking był chyba na niebiesko zaznaczony. Chciała 

zobaczyć podstawę tych wartości. Dlatego zgłosiła wątpliwości co do tego i nie wie czy na 

bazie tego i nie mając wiedzy mają podejmować decyzje i dawać 76.000 zł. Może następna 

rada poprosi i doczeka się tych źródłowych informacji i podejmą świadomą decyzję. Natomiast 

co jest istotne co uzyskali z wyjaśnień Wójta to, że zdejmowana kostka granitowa jest 

własnością starostwa. Ma być wykorzystana pod cel parkingu. Sam parking jest ważny, bo 

rzeczywiście ułatwi parkującym i da większy komfort tym, którzy tam parkują. Wiadomo, że 

są tam imprezy sportowe i działkowicze korzystają z tego terenu, więc jak najbardziej. Ta 

kostka już jest, więc nie ma potrzeby zakupu. Dlatego pytanie dlaczego trzeba dołożyć 76.000 

zł. Są to pytania otwarte radnej. Na zakończenie uważa, że informacja, która została przekazana 

przez Skarbnik, że w wyniku tych zmian wydatkuje się ostatnie wolne środki, które zostały  

z 2023 roku. Została reszta 100.000 zł. Radna ma wrażenie, że dopycha się po prostu, aby jak 

najwięcej wydać z wolnych środków, bo przecież za chwilę będą wybory. Może dlatego to idzie 

w tą stronę. Dlatego też nie ukrywa, że ma wielkie wątpliwości co do zmian budżetowych 

przekazanych z inicjatywy Wójta. Uważa, że część jest takich zmian, które nie wymagają 

nadzwyczajnej sesji. Nie zrozumiałe jest dlaczego jest nadzwyczajna sesja. Nie było komisji 

budżetowych i nie było rozmów na temat tych zmian. Nie ma czasu, dwie godziny i trzeba 

decydować. Jest to dodatkowy komentarz radnej, który chciała dać na podsumowanie.  

Radny Karol Bartoszek przedstawił opinię Komisji Inicjatyw Planowania i Finansów. Co 

prawda spotkali się wspólnie, sesja była zwoływana na wniosek Wójta. Komisja spotkała się  

w dniu dzisiejszym tak jak radna powiedziała o godzinie 9. Radni zapoznali się z treścią 

projektów uchwał w sprawie budżetu gminy Białośliwie na 2024 r. i WPF na lata 2024-2030. 

Komisja misja wydała opinię pozytywną.  

Radna Małgorzata Mańka ad vocem do wypowiedzi radnej Aldony Wachowiak-Górniak. 

Przypomniała, że Wójt i Rada pracuje do końca kwietnia br., więc mówienie o tym, że będą 

wybory i trzeba zostawić coś nowej Radzie jest nie na miejscu. Nie ma mandatu na to, żeby 

odpoczywać. Jest dopiero 28 marca, więc trzeba podejmować decyzje. Nowa Rada wchodzi  

i pracuje dalej.  



Radny Piotr Janeczko odniósł się do wypowiedzi radne Aldony Wachowiak-Górniak. 

Powiedział, że ma czasami wrażenie i ma to od 5ciu lat, że uczestniczą w dwóch różnych 

spotkaniach, jeżeli chodzi o budżet gminy gdzie trzeba środki wydatkować na parking przy 

boisku sportowym. Wójt wyraźnie przeczytał pismo, które dostali ze Starostwa. Dodatkowo 

była mapka. Drugi temat jest taki, jeżeli chodzi o Orlik to wydaje mu się, że boisko jest bardziej 

wykorzystywane niż to w Nieżychowie, ponieważ cała szkoła do niego chodzi. Odbywają się 

tam zajęcia w-f. Nie mówi, że nie trzeba w Nieżychowie nic remontować. Czasami ma 

wrażenie, że radna mówi tylko żeby cos powiedzieć.  

Radny Ryszard Kwieciński powiedział, że przewodniczący Komisji przedstawił opinię. Tak 

została przedstawiona, że nawet  nie była zwołana Komisja Inicjatyw Planowania i Finansów. 

Zadał tylko pytania poszczególnym członkom komisji krótko przed sesją i wystawił opinię bez 

zebrania się komisji i bez głosowania.  

Radny Karol Bartoszek powiedział, że w związku z tym, że czas był ograniczony komisja była 

zaplanowana na godzinę 9. Trwała dwie godziny i mieli dosłownie kilka minut na zebranie 

opinii członków komisji. Przeszedł zebrał, 3 głosy „za” i  głos „przeciwko” i 3 wstrzymujący 

się. Według niego wychodzi opinia pozytywna.  

Radny Ryszard Kwieciński wniósł o przerwę i zwołani Komisji Inicjatyw Planowania  

i Finansów oraz o szerokie przeanalizowanie projektu budżetu.  

Przewodniczący Krzysztof Sonnenberg odpowiedział, że w trakcie komisji połączonej od 

godziny 9 do godziny 11 każdy miał prawo zapoznać się z materiałem i uzyskać odpowiednie 

wyjaśnienia. Uzyskać wiedze niezbędną do wyrażenia swojej opinii i taka opinia została 

wyrażona przez członków tej komisji, którą radny chce w tej chwili zwołać. Nie widzi on 

potrzeby zwoływania dodatkowego posiedzenia Komisji Inicjatyw Planowania i Finansów.  

Radna Krystyna Brągiel ad vocem do wypowiedzi radnej Aldony Wachowiak-Górniak  

w stosunku do pierwszego wniosku. Nie będzie w tej chwili wypowiadała się czy jest za czy 

jest przeciwko. Ogólnie stwierdza, że jest już koniec kadencji i powinni inaczej zacząć się 

traktować jako poszczególne wspólnoty społeczeństwa gminy. Znowu słyszy, że niektórzy 

mieszkańcy chodzi o miejscowość Białośliwie są przeciwni lokalizacji żłobka w Nieżychowie. 

Zapytała czym to Nieżychowo zasługuje sobie na to, że na wszystkie ewentualne takie 

inicjatywy, przedsięwzięcia są od razu na nie. Jest to przykre, a zaczyna się robić wręcz chore, 

bo podobna sytuacja była w 2016-2017 roku. Jak było szukane miejsce na PSZOK w gminie to 

Dworzakowo nie wyraziło na to zgody.  Z takich czy innych względów i nie będzie przytaczać, 



powtarzać, bo to nie ma sensu. Dlatego zaproponowała, że jest takie miejsce w Nieżychowie. 

Od razu część radnych właśnie z Białośliwia poniosło larum, do Nieżychowa jeździć  nie będą. 

W związku z powyższym dopóki nie ma takiej woli jakiejś integracji, pojednania, 

porozumienia, że jest to jedna gmina i w tej gminie są takie a nie inne miejscowości. Może 

wobec tego trzeba zaproponować, żeby zrobić w Nieżychowie po prostu gminę i będzie to z 

głowy. Nie będą non stop atakowani przez wszystkich, że do Nieżychowa nie należy się już 

nic,  jeśli tak to na końcu.  

Radny Piotr Janeczko odniósł się do wypowiedzi radnej Krystyny Brągiel. Nie zgodził się z jej 

wypowiedzią. Jest to tak jakby poparcie wcześniejszej mówczyni. Pani radna Aldona 

Wachowiak-Górniak z tego co widział była tylko na jednym zebraniu sołeckim. Był na czterech 

zebraniach, gdzie był poruszany temat przedszkola w Nieżychowie i prawda jest taka, że jest 

raptem 6 km. Rozmawia dużo z ludźmi i nie ma czegoś takiego, że ma to być wykluczone  

i ludzie nie chcą. Może warto zrobić referendum czy cos innego, ale niech radna nie mówi, że 

nikt nie będzie nigdzie jeździł. To tak do końca nie wygląda, dlatego nie zgadza się  

z wypowiedzią.  

Radna Aldona Wachowiak-Górniak uważa, że to wartościowa i istotna inwestycja. Zgadza się 

z propozycja radnego Piotra Janeczko i być może potrzebne jest referendum. Dzięki temu 

zrodzą się inne pomysły, gdzie to przedszkole powinno być. A być może będzie pełne 

przekonanie, że ma to być w Nieżychowie. Trzeba dać się wypowiedzieć ludziom. Jest to po 

prostu bardzo istotna inwestycja. Ma to być oparte na trzech wnioskach i będzie 

skomplikowane. Trzeba wziąć pod rozwagę głos społeczny. 

Przewodniczący Krzysztof Sonnenberg przypomniał, że jest mówione o żłobku, a nie  

o przedszkolu. 

Radny Ryszard Kwieciński jest tego zdania, że każda decyzja w sołectwie czy w okręgach 

wyborczych, które są pod Nieżychowo to są okręgi Tomaszewo, Nieżychowo zakłady, 

Nieżychowo i Nieżychówko powinno być najpierw konsultowane z mieszkańcami, a później 

zaplanowane na tym terenie.  Następnie spotkanie z Wójtem, z radnymi co zaproponowali 

mieszkańcy i dopiero sporządzić protokół.  

Przewodniczący poprosił Wójta o ustosunkowanie się do wniosków formalnych złożonych 

przez radną Aldonę Wachowiak-Górniak.  



Wójt Krzysztof Rutkowski odpowiedział, że nie ma zamiaru ustosunkować się, bo już tyle razy 

to wyjaśniał i kazał głosować. Uzupełnił tylko wypowiedź Przewodniczącego Karola 

Bartoszka, który słusznie zauważył, że nie zgadzał się tutaj z wypowiedzią radnego Ryszarda 

Kwiecińskiego. Radni nie mieli dwóch godzin, żeby zapoznać się ze zmianami. Otóż zmiany 

budżetowe zostały dostarczone dwa dni temu. Był czas, żeby je przeczytać i przeanalizować. 

Nie kojarzy, żeby radny zadał pytanie dotyczące budżetu, czyli zgadzał się ze wszystkimi 

zmianami.  

Radny Ryszard Kwieciński zgodził się z Wójtem, że zmiany budżetowe były dwa dni temu. 

Chodzi mu o to, że nie było zorganizowane spotkanie Komisji Inicjatyw Planowania  

i Finansów w celu zajęcia stanowiska.   

Przewodniczący przypomniał, że wnioski formalne, które zgłosiła radna zgodnie z wytycznymi 

nie mogą być głosowane.  

Mecenas Alina Chełkowska powiedziała, że pierwszy wniosek może być głosowany, (dalsza 

część wypowiedzi niesłyszalna) 

Przewodniczący odpowiedział, że są jeszcze dwa dodatkowe wnioski złożone przez Wójta, 

które za chwilę będą głosowane. Przypomniał, że są to zadania inwestycyjne, które zostały  

wpisane w budżet i Wieloletnią  Prognozę Finansową. W tym przypadku mówi się o zmianie 

nazwy zadania.  

Mecenas Alina Chełkowska odpowiedziała, że są to autopoprawki i można je razem głosować 

z uchwałą budżetową. Jest to inicjatywa Wójta i radni mogą zdecydować jak głosować. 

Odnośnie co do drugiego wniosku zmiany nazwy zadania. W jej ocenie wniosek nie może być 

głosowany, bo to zaburzy równowagę budżetową. Tym bardziej, że uzasadnieniem wniosku 

jest złożenie wniosku o dofinansowanie na konkretne zadanie inwestycyjne. To ewidentnie 

zaburzy budżet.  

Radna Aldona Wachowiak-Górniak powiedziała, że nie zgadza się z wypowiedzią Pani 

Mecenas. Jeżeli chodzi o druga zmianę to jest to w tej chwile zadanie inwestycyjne „Budowa 

skatepark’u” w Białośliwiu. To co zainicjował Wójt to jest nazwa zmiany tego zadania na 

„Modernizację kompleksu sportowego Moje Boisko Orlik 2012 wraz z Budową skatepark’u  

w Białośliwiu w związku z planowanym złożeniem wniosku o dofinansowanie inwestycji. 

Poprosiła o wykreślenie i zostanie stara nazwa zadania inwestycyjnego „ Budowa skatepark’u  



w Białośliwiu”. Radna nie widzi w ogóle powiązania z równowagą budżetowa, bo przecież za 

tym nie idą żadne pieniądze. We wniosku Wójta i z jego inicjatywy nie ma żadnego wniosku, 

żeby wprowadzać albo wyprowadzać jakieś środki na to zadanie. Jest to tylko  nazwa. W 

związku z tym nie zgadza się z Mecenas. Natomiast zmiana polegająca na wykreśleniu tego 

punktu będzie konsekwencją tej zmiany i nie będzie złożony prawdopodobnie wniosek  

o dofinansowanie. Być może będzie dany czas, żeby złożyć wnioski o modernizację dwóch 

orlików. Może będzie taka zmiana po  tych wypowiedziach. Uważa, że taki powinien być 

kierunek, ale to jest jej zdanie. W związku z tym nie zgadza się z Mecenas w 100%, że jest 

mówione o równowagach budżetowych jak jest tylko zmiana nazwy.  

Przewodniczący zdecydował, że dwa wnioski zgłoszone przez radną Aldonę Wachowiak-

Górniak będą  poddane pod głosowane.  

Przerwa na wprowadzenie zmian technicznych.  

Głosowano w sprawie: 

wniosek o zmniejszenie wydatków.: W rozdz.85516 – System opieki nad dziećmi w wieku do 

lat 3 zwiększa się plan wydatków o kwotę 5.000 zł z przeznaczeniem na przygotowanie 

wniosku aplikacyjnego o dofinansowanie z Programu rozwoju instytucji opieki nad dziećmi  

w wieku do lat 3 „Maluch+” 2022-2029 oraz zwiększenie wolnych środków z 2023 r. o kwotę 

5.000 zł..  

Wyniki głosowania 

ZA: 2, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Ryszard Kwieciński, Aldona Wachowiak-Górniak 

PRZECIW (12) 



Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, Piotr 

Strojek, Joanna Suska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Ryszard Wolny 

Wniosek nie został przyjęty. 

Głosowano w sprawie: 

wniosek o wykreślenie ze zmian budżetu gminy na 2024 r.: W rozdz.92695 – Pozostała 

działalność dokonuje się zmiany nazwy zadania inwestycyjnego „Budowa skatepark’u w 

Białośliwiu” na „Modernizacja kompleksu sportowego „Moje Boisko – Orlik 2012” wraz z 

budową skatepark’u w Białośliwiu” w związku z planowanym złożeniem wniosku o 

dofinansowanie inwestycji..  

Wyniki głosowania 

ZA: 2, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Ryszard Kwieciński, Aldona Wachowiak-Górniak 

PRZECIW (11) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, Sylwia Jurgiel, 

Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna 

Suska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Krystyna Brągiel, Ryszard Wolny 

Wniosek nie został przyjęty. 



Głosowano wniosek w sprawie: 

uwzględnienia wniosku do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2024 rok  

w brzmieniu: 1) W dz. 751 – Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli  

i ochrony prawa oraz sądownictwa, rozdz.75113 – Wybory do Parlamentu Europejskiego 

zwiększa się plan dochodów i wydatków o kwotę 18.845 zł w związku z otrzymaniem dotacji 

celowej z budżetu państwa według zawiadomienia Dyrektora Delegatury Krajowego Biura 

Wyborczego w Pile nr DPL.3113.8.2024 z dnia 26 marca 2024 r. z przeznaczeniem na 

realizację zadań zleconych związanych z przygotowaniem i przeprowadzeniem wyborów do 

Parlamentu Europejskiego zarządzonych na dzień 9 czerwca 2024 r. .  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, 

Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard 

Wolny 

Wniosek został przyjęty 

Głosowano wniosek w sprawie: 

uwzględnienia wniosku do projektu uchwały w sprawie budżetu Gminy na 2024 rok  

w brzmieniu: 2)W dz.921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz.92109 – Domy  

i ośrodki kultury, świetlice i kluby zwiększa się dotację podmiotową dla instytucji kultury  

o kwotę 4.000 zł celem zabezpieczenia środków na organizację wydarzenia kulturalnego pn. 

„Regionalne Święto Sadownictwa” i jednocześnie zwiększa się przychody budżetu gminy na 

rok 2024 o kwotę 4.000 zł z tytułu wolnych środków pochodzących z rozliczeń roku 

budżetowego 2023.  

Wyniki głosowania 



ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, 

Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard 

Wolny 

Wniosek został przyjęty 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Białośliwie na 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, Piotr 

Strojek, Joanna Suska, Ryszard Wolny 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Ryszard Kwieciński, Aldona Wachowiak-Górniak 

Uchwała nr LXVIII.390.2024 w sprawie zmiany budżetu gminy na 2024 r. została podjęta. 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

6. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2024-2030. 



Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 

dzisiejszym. 

Zapytał czy ktoś z radnych chce zabrać głos w dyskusji. Nie było chętnych do zabrania głosu, 

wobec tego Przewodniczący zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2024-2030..  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, Piotr 

Strojek, Joanna Suska, Ryszard Wolny 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Ryszard Kwieciński, Aldona Wachowiak-Górniak 

Uchwała nr LXVIII.391.2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Białośliwie na lata  2024-2030  r. została podjęta. 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu  

7. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Białośliwie 

nieruchomości gruntowej o numerze geodezyjnym 374/1 położonej w obrębie Białośliwie. 



Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 

dzisiejszym. Była wyjaśniona przyczyna dlaczego uchwała jest głosowana po raz drugi.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Białośliwie 

nieruchomości gruntowej o numerze geodezyjnym 374/1 położonej w obrębie Białośliwie..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, 

Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard 

Wolny 

Uchwała nr LXVIII.392.2024 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Białośliwie nieruchomości gruntowej o numerze geodezyjnym 374/1 położonej w obrębie 

Białośliwie została podjęta. 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu  

8. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu na realizację 

zadania inwestycyjnego pn. "Budowa parkingu przy drodze powiatowej nr 1187P 

Dworzakowo - Białośliwie" 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 

dzisiejszym. W poprzednim głosowaniu radni zabezpieczyli środki w budżecie Gminy.  



Zapytał czy ktoś z radnych chce zabrać głos w dyskusji. Nie było chętnych do zabrania głosu, 

wobec tego Przewodniczący zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu na realizację 

zadania inwestycyjnego pn. "Budowa parkingu przy drodze powiatowej nr 1187P Dworzakowo 

- Białośliwie"..  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, Piotr 

Strojek, Joanna Suska, Ryszard Wolny 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Ryszard Kwieciński, Aldona Wachowiak-Górniak 

Uchwała nr LXVIII.393.2024 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu 

na realizację zadania inwestycyjnego pn. "Budowa parkingu przy drodze powiatowej nr 1187P 

Dworzakowo - Białośliwie została podjęta. 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu  

9. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący zakomunikował, że porządek obrad został w całości wyczerpany. Podziękował 

wszystkim za udział i zamknął LXVIII sesję Rady Gminy Białośliwie.  

 



                                                                                                Przewodniczący 

                                                                                            Rady Gminy Białośliwie 

                                                                                            Krzysztof Sonnenberg  

     

  

 

Przygotowała: Agnieszka Maternowska 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


